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Από το υπ’ αριθ. 20/2003 πρακτικό συνεδρίασης 
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 614/2003 
                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Αναπροσαρμογή συντελεστών τελών 
καθαριότητας  –  φωτισμού. 

 
       Σήμερα 20 Οκτωβρίου του έτους 2003 ημέρα της εβδομάδας Δευτέρα και 
ώρα 20:00 συνήλθε σε τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα 
συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο 
Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 15-10-2003 γραπτή πρόσκληση του 
Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Δημαρχιακούς  Παρέδρους 
και στον Δήμαρχο σύμφωνα με τα άρθρα 94, 108 & 119  του Π.Δ. 410/95 (Δ.Κ.Κ.) 
και 8 του Ν. 2539/97. 
 Αφού διαπιστώθηκε  ότι παραβρίσκεται  ο Δήμαρχος και ότι υπάρχει νόμιμη 
απαρτία αφού επί συνόλου 31 μελών βρέθηκαν παρόντα  29 μέλη. 

          Παρόντες                                       Aπόντες                    Παρόντες  Δημαρχιακοί  
                                                                                                   Πάρεδροι 

1. Χ. Γεωργιάδης Χ. Τζήκα-Μπατσαρά Κ. Μιχαηλίδης 
2. Α. Γκαμπέσης Δ. Ταχματζίδης Π. Ποταμόπουλος 
3. Β. Γιαννουλάκης    
4. Σ.  Παναγιωτίδης    
5. Ι. Καλαϊτζίδης    
6. Ν. Κεχαγιόγλου    
7. Ε. Δημούλα-Πετρίδη   Απόντες Δημαρχιακοί 
8. Ε. Γουναράς   Πάρεδροι 
9. Ι. Ακριβόπουλος   Π. Πιτούλιας 

10. Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή   Γ. Μανακούλης 
11. Θ.  Σιδηρόπουλος    
12. Γ. Τροχόπουλος    
13. Μ. Σακαλής    
14. Χ. Φουρνιάδης ΣΗΜΕΙΩΣΗ: 1) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 

612/2003 απόφασης προσήλθε ο κ. Δ. Δάσκαλος 
και αποχώρησε ο κ. Σ. Κρομμύδας.  
2) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 614/2003 
απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Μ. Γαβρίδης, Α. 
Δελαβερίδης, Η. Σοφιανίδης, Π. Ποταμόπουλος. 
3) Κατά  τη  συζήτηση  της  υπ’  αριθ.      617/2003  

15. Χ. Ντόβας 
16. Σ. Κρομμύδας 
17. Β. Ρήσσου 
18. Κ. Χιονίδης 
19. Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
20. Ι. Κουρουζίδης 
21. Μ. Γαβρίδης απόφασης προσήλθε ο κ. Α. Δελαβερίδης. 

4) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 619/2003 
απόφασης προσήλθε ο κ. Ι. Καλαϊτζίδης. 
5) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 621/2003 
απόφασης προσήλθε ο κ. Η. Σοφιανίδης. 
6) Κατά  τη  συζήτηση της υπ’ αριθ. 626/2003 
απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Σ. Παναγιωτίδης, 
Ε. Δημούλα-Πετρίδη, Α. Δελαβερίδης. 
7) Κατά τη συζήτηση της υπ’ αριθ. 637/2003 
απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Σ. Παναγιωτίδης, Ε. 
Δημούλα-Πετρίδη και αποχώρησε ο κ. Γ. 
Ορφανίδης. 

22. Δ. Δάσκαλος 
23. Α. Δελαβερίδης 
24. Γ. Μιχαηλίδης 
25. Σ. Μηλιόπουλος 
26. Α. Παπαστεργίου 
27. Κ. Πουλασουχίδης 
28. Η. Σοφιανίδης 
29. Γ. Ορφανίδης 



 
Στη  συνέχεια ο πρόεδρος είπε στο συμβούλιο ότι  τα θέματα από 7ο έως 16ο 

προτείνονται να συζητηθούν ενιαία. Συμφωνείτε; 
Δελαβερίδης: Δεν συμφωνώ. Προτείνω να συζητηθούν ένα-ένα. 
Κουρουζίδης: Συμφωνώ κι εγώ να συζητηθούν ένα –ένα. 

 Πρόεδρος: Αν δεν συμφωνείτε θα συζητηθούν ξεχωριστά. 
Στη συνέχεια ο πρόεδρος εισηγούμενος το 7ο θέμα της ημερήσιας διάταξης 

έθεσε υπόψη του συμβουλίου το από 1-10-2003 εισηγητικό σημείωμα του 
αντιδημάρχου Βασιλείου Γιαννουλάκη, που έχει ως εξής: 

Σύμφωνα με το άρθρο 1 του Ν.25/75 το  Δημοτικό Συμβούλιο αποφασίζει  
μέχρι 31 Οκτωβρίου  για τον καθορισμό των τελών καθ/τας- αποκομιδής 
απορριμμάτων και φωτισμού. 

Η απόφαση αυτή πρέπει να κοινοποιηθεί στη ΔΕΗ μέχρι 30 Νοεμβρίου κάθε 
έτους για να ισχύσει από την 1η Ιανουαρίου του επόμενου έτους. 

Ομοίως με το άρθρο 25 παρ. 12 του Ν.1828/89 το τέλος καθ/τας  και 
φωτισμού ενοποιείται σε ενιαίο ανταποδοτικό τέλος και επιβάλλεται για την 
αντιμετώπιση των δαπανών παροχής υπηρεσιών καθ/τας και φωτισμού καθώς και 
κάθε άλλης δαπάνης από παγίως παρεχόμενες στους πολίτες δημοτικές υπηρεσίες 
ανταποδοτικού χαρακτήρα.  

Από τους συνημμένους  πίνακες εσόδων-εξόδων προκύπτει ότι: 
1.-Τα έσοδα από το τέλος καθ/τας-φωτισμού  οικιών και καταστημάτων θα 

ανέλθουν στο ποσό των 3.350.000,00€ εάν παραμείνουν οι συντελεστές που 
καθορίσθηκαν με την αριθ. 576/02 απόφαση του Δημοτικού Συμβουλίου. 

Για το Δημοτικό Διαμέρισμα Βέροιας δημιουργούνται τρεις κατηγορίες: 
Ι.Κατηγορία οικιακής χρήσης: 
α)Για τους χώρους που χρησιμοποιούνται για κατοικία ή εγκατάσταση 

φιλανθρωπικών ή νοσηλευτικών ιδρυμάτων δημοσίου ή ιδιωτικού δικαίου στους 
οποίους δεν συμπεριλαμβάνονται οι ιδιωτικές κλινικές. 

β)Για τους μη στεγασμένους χώρους ακινήτων που χρησιμοποιούνται για 
άσκηση επαγγέλματος καθώς και για τις κατοικίες που κατοικούνται εποχιακά. 

γ)Για τους στάβλους. 
δ)Για τους σταθμούς αυτοκινήτων (parking) το ποσό των 1,15€ ανά τ.μ.  
ε)Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης άνω των 6.000 τ.μ. για το πέραν του 

ορίου των 6.000 τ.μ. εμβαδού, σε 1,21€ ανά τ.μ. 
ΙΙ.Κατηγορία  γενικής χρήσης: 
Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης σε 2,94 ανά τ.μ. 

 ΙΙΙ.κατηγορία υπερκαταστημάτων τροφίμων: 
 Για τα πολυκαταστήματα τροφίμων πέραν των 150 τ.μ. με τέλος 2 ½  φορές  
το εκάστοτε τέλος της κατηγορίας γενικής χρήσης δηλ. 7,41€ ανά τ.μ. 
 Για τα υπόλοιπα Δημοτικά Διαμερίσματα δημιουργούνται δύο κατηγορίες ως 
εξής: 
 Ι.Γεωργιανών, Καστανέας, Κ.Βερμίου, Ράχης και Τριποτάμου. 
 α)Για την κατηγορία οικιακής χρήσης σε 1,09€ ανά τ.μ. 

β)Για την κατηγορία γενικής χρήσης σε 1,27€ ανά τ.μ. 
ΙΙ.Κουμαριάς, Αγ.Βαρβάρας, Αμμου και Ασωμάτων. 
α)Για την κατηγορία οικιακής χρήσης σε 0,67€. 
β)Για την κατηγορία γενικής χρήσης σε 0,79€. 
Σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 25 παρ. 14 του Ν.1828/89 όπως 

τροποποιήθηκε με το άρθρο 11 παρ. 16 του Ν.2503/97 όταν το ύψος των τελών ή 
εισφορών κλιμακώνεται με βάση  τα τετραγωνικά μέτρα έκτασης ή κτίσματος ή άλλη 



μονάδα υπολογισμού, η διαφορά  του συντελεστή μεταξύ της πρώτης και της 
τελευταίας κατηγορίας δεν μπορεί να υπερβαίνει το 20/πλάσιο της πρώτης. 

Οι παραπάνω  συντελεστές ισχύουν και για ακίνητα που βρίσκονται σε εκτός 
σχεδίου πόλεως περιοχές, και για τους χώρους που στερούνται ηλεκτρικής 
εγκατάστασης. 

Τα έξοδα των υπηρεσιών καθ/τας και φωτισμού για το έτος 2004 θα ανέλθουν 
στο ποσό των 3.483.500,00€ δηλ. αύξηση περίπου 4%. 

Υστερα από τα παραπάνω παρακαλείται το Δημοτικό Συμβούλιο να 
αποφασίσει σχετικά. 
 Ο πρόεδρος στη συνέχεια έθεσε υπόψη του συμβουλίου τον πίνακα εσόδων – 
εξόδων υπηρεσιών καθ/τας και φωτισμού έτους 2004, που έχει ως εξής: 

ΠΙΝΑΚΑΣ 
ΕΣΟΔΩΝ –ΕΞΟΔΩΝ ΥΠΗΡΕΣΙΩΝ ΚΑΘ/ΤΑΣ ΚΑΙ ΦΩΤΙΣΜΟΥ ΕΤΟΥΣ 2004 

  €   
 ΕΣΟΔΑ 3.350.000,00 
 Α. ΕΞΟΔΑ ΚΑΘΑΡΙΟΤΗΤΑΣ  
1. Αποδοχές 63 μονίμων υπαλλήλων (61 οδοκ., 26 οδηγοί, 1 

προϊστάμενος, 1 φύλακας, 1 επόπτης υγείας, 1 επόπτης 
καθ/τας, 1 επιστάτης καθ/τας) 

1.030.000,00 

2. Εισφορά ΤΥΔΚΥ των παραπάνω υπαλλήλων 140.000,00 
3. Αποδοχές υπαλλήλων με σύμβαση Ι.Δ. (5 εργάτες καθ/τας 

ΙΔΑΧ, 1 οδηγός ΙΔΑΧ, 15 εργάτες καθ/τας ΙΔΟΧ, 8μηνών, 
8 οδηγοί ΙΔΟΧ, 8μηνών, 2 χειριστές ΙΔΟΧ, 30 εργάτες ΙΔ 
2μηνών) 

460.000,00 

4. Εξοδα κίνησης υπαλλήλων 283.000,00 
5. Εισφορές ΙΚΑ-ΤΕΑΜ των παραπάνω υπαλλήλων 150.000,00 
6. Υπερωρίες 25.000,00 
7. Συντήρηση αυτοκινήτων 60.000,00 
8. Συντήρηση και επισκευή λοιπού εξοπλισμού 2.000,00 
9. Προμήθεια καυσίμων και λιπαντικών 60.000,00 
10. Προμήθεια ειδών καθ/τας 2.000,00 
11. Λοιπές προμήθειες καταναλωτικών αγαθών 40.000,00 
12. Διαμόρφωση χώρου και ταφή απορριμμάτων 6.000,00 
13. Λειτουργία κυνοκομείου και εξοπλισμός κυνοκομείου 20.000,00 
14. Προμήθεια λοιπού κεφαλαιακού εξοπλισμού (κάδοι  πλαστικοί 

15.000,00€ ,  κάδοι μεταλλικοί  30.000,00€ ) 
45.000,00 

15. Λοιπές δαπάνες  1.000,00 
16. Ποσοστό που αναλογεί στα έσοδα καθ/τας από τη δαπάνη 

της εισφοράς 3% υπέρ ΤΑΔΚΥ (3.036.567,00 €  Χ 3%) 
91.000,00 

17. Δαπάνες αποσβέσεως των απορριμματοφόρων αυτ/των 
(705.000,00 € Χ 10%) 

70.500,00 

18. Ποσοστό είσπραξης ΔΕΗ 2% 95.000,00 
19. Εισφορά υπέρ Συνδέσμου Καθ/τας 94.000,00 
 Β. ΕΞΟΔΑ ΦΩΤΙΣΜΟΥ  
1. Αποδοχές 2 μονίμων υπαλλήλων 37.500,00 
2. Εισφορές ΤΥΔΚΥ 4.700,00 
3. Αποδοχές υπαλλήλων με σύμβαση Ιδιωτικού Δικαίου (2 

ηλεκ/γοι ΙΔΟΧ) 
25.000,00 



4. Εισφορές ΙΚΑ-ΤΕΑΜ 8.000,00 
5. Αντίτιμο ηλεκτρικού ρεύματος 560.000,00 
6. Συντήρηση δικτύου φωτισμού πόλης και συν/σμών 17.000,00 
7. Συντήρηση δικτύου φωτισμού πάρκων και παιδικών χαρών 13.000,00 
8. Λοιπές προμήθειες καταναλωτικών αγαθών 1.000,00 
9. Προμήθεια ηλεκτρολογικού υλικού Κέντρου 12.000,00 
10. Προμήθεια ηλεκτρολογικού υλικού για τις Συνοικίες 12.000,00 
11. Προμήθεια ηλεκτρολογικού υλικού Δημοτ. Διαμερισμάτων 12.000,00 
12. Μικροεπεκτάσεις Δικτύων Φωτισμού Πόλης και Συν/σμών 23.000,00 
 Γ. Ποσοστό 3% επί των παραπάνω δαπανών (πλην 

αποσβέσεων) για την συμβολή της Υπηρεσίας Καθ/τας 
και Φωτισμού στις λειτουργικές δαπάνες του Δήμου 

83.800,00 

 ΣΥΝΟΛΟ 3.483.500,00 
Επίσης ο πρόεδρος έθεσε υπόψη του συμβουλίου και την από 13-10-2003 

εισήγηση της επιτροπής οικονομικών του Δ.Σ. με την οποία αυτή εισηγείται ομόφωνα 
την κατά 4% αύξηση των τελών καθαριότητας – φωτισμού και συγκεκριμένα: 

Για το Δημοτικό Διαμέρισμα Βέροιας: 
1.- Κατηγορία οικιακής χρήσης 
α – δ) Από 1,15 σε 1,19 € /τ.μ. 
ε) Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης άνω των 6.000 τ.μ. για το πέραν 

του ορίου των 6.000 τ.μ. από 1,21 €  σε 1,25 € /τ.μ. 
2.- Κατηγορία γενικής χρήσης 
Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης από 2,94 € σε 3,05 €/τ.μ.  
3.- Κατηγορία Υπερκαταστημάτων τροφίμων 
Για άνω των 150 τ.μ. με τέλος 21/2 φορές το εκάστοτε τέλος της κατηγορίας 

γενικής χρήσης δηλ. 7,60 € /τ.μ. 
Για τα Δημοτικά Διαμερίσματα ως εξής: 
Α) Γεωργιανών, Καστανέας, Κ. Βερμίου, Ράχης και Τριποτάμου. 
α) Για την κατηγορία οικιακής χρήσης από 1,09 € σε 1,13 € /τ.μ.  
β) Για την κατηγορία γενικής χρήσης από 1,27 € σε 1,32 € /τ.μ.  
Β) Κουμαριάς Αγ. Βαρβάρας, Άμμου και Ασωμάτων. 
α) Για την κατηγορία οικιακής χρήσης από 0,67 € σε 0,70 € /τ.μ.  
β) Για την κατηγορία γενικής χρήσης από 0,79 € σε 0,82 € /τ.μ.  
Και κάλεσε το συμβούλιο ν’ αποφασίσει σχετικά. 
Γιαννουλάκης:Η επιτροπή οικονομικών, στην οποία είμαι πρόεδρος, είδε ότι 

δεν έγινε καμία αύξηση πέρσι και ότι ο πληθωρισμός είναι στο 4% και προτείνει την 
αύξηση. 

Πρόεδρος :Ερωτήσεις. 
Δελαβερίδης:Πώς βγήκαν τα έσοδα 3,4 εκ. € ενώ για το 2002 ήταν 2,3 εκ. και 

το 2001 ήταν 2 εκ.; 
Πουλασουχίδης:Η κατάσταση βλέπουμε ότι είναι αντιγραφή άλλων ετών. Τι 

αλλάζει; 
Γιαννουλάκης:Στα προηγούμενα χρόνια μιλούσαμε για αυξήσεις σύμφωνα με 

τον πληθωρισμό. Το ίδιο λέμε και τώρα. 
Πρόεδρος :Τοποθετήσεις. 
Μηλιόπουλος :Στο  πρόγραμμά σας μιλάτε για φορολογική πολιτική. 
Κουρουζίδης:Είχαμε πάρει στο παρελθόν απόφαση για να σταματήσει η 

αύξηση αυτών των τελών. Να ιδιωτικοποιηθεί η αποκομιδή σε περιοχές των Δ.Δ. Να 
υπάρξει αύξηση της παραγωγικότητας για να χτυπήσουμε το κόστος. Συνολικά οι 



αυξήσεις είναι πάνω από τον πληθωρισμό. Προτείνω ιδιωτικοποίηση των υπηρεσιών 
καθ/τας κάποιων περιοχών των Δ.Δ και αργότερα όλης της καθ/τας. 

Ουσουλτζόγλου: Αν είχατε καταθέσει κάποια αναπτυξιακή πρόταση δεν θα 
ήμουν αρνητική. Κι αν υπάρχει η βούληση δεν ξέρετε τι να κάνετε. Δεν συμφωνώ για 
τις αυξήσεις διότι δεν είναι δίκαιο για το λόγο που ανέφερα. Δεν υπάρχει επίσης 
πρόβλεψη για εξοπλισμό. Πόσα τελικά είναι τα έσοδα; Αυτή είναι η πρότασή μου και 
για τα υπόλοιπα θέματα της ημερήσιας διάταξης σχετικά με τα τέλη. 

Ορφανίδης: Χωρίς να έχει γίνει υποδομή μιλάτε για αυξήσεις. Δεν έχει σχέση 
ο τιμάριθμος. Πιστεύουμε ότι οι παροχές υπηρεσιών του Δήμου είναι χαμηλές. 
Προτείνω τη μη αναπροσαρμογή κι αν χρειαστεί να γίνουν του χρόνου. Χρειάζεται 
φαντασία και νοικοκυριό. 

Δελαβερίδης:Είναι μεγάλη η διαφορά των εσόδων μεταξύ των ετών 2003 και 
2004 σε αντίθεση με τα έτη 2001-2002 και 2002-2003. Είναι παράλογη και δε 
συμφωνώ με την αναπροσαρμογή. Να γίνει μελέτη σχετικά με την αποκομιδή των 
απορριμμάτων στα Δ.Δ κι αν συμφέρει να την υλοποιήσουμε για να μην αδικούνται 
οι δημότες. Αυτό είχατε προτείνει παλαιότερα και να ενεργοποιήσετε την πρότασή 
σας αυτή. 

Δήμαρχος :Είναι μικρή η αύξηση και γι’ αυτό δεν είχα σκοπό να τοποθετηθώ. 
Χαίρομαι όμως που μου δίνεται η ευκαιρία να πω κάποια πράγματα. Άλλο είναι τα 
τέλη, άλλο οι φόροι κι άλλο τα δικαιώματα. 

Κε Μηλιόπουλε, όταν μιλάμε για φορολογική πολιτική πρέπει ο νομοθέτης να 
μας δώσει αυτό το δικαίωμα. Στα ανταποδοτικά τέλη δεν υπολογίζονται οι επενδύσεις 
γι’ αυτό και δεν βάλαμε εξοπλισμό. Πρέπει να ψάξουμε αλλού πόρους για να 
αγοράσουμε εξοπλισμό. 

Να θυμηθούμε ότι πέρσι  η προηγούμενη δημοτική αρχή έφερε εισήγηση για 
μη αναπροσαρμογή των τελών; Γιατί άραγε; Ήταν όλα ισοσκελισμένα; Δεν είναι 
μείωση αυτή όταν πέρσι δεν έγινε αύξηση; Εμείς συνεπείς σε όσα είπαμε αυτά 
τηρούμε. Συμφωνήσαμε με την περσινή εισήγηση αφού άλλωστε δεν είχαμε και την 
πλειοψηφία. Ο κ.Κουρουζίδης είχε προτείνει μείωση 40%. Μας εκπλήσσει συνεχώς. 
Τώρα με την πρότασή του μιλά για ιδιωτικοποίηση. Θα σας πρότεινα κε Κουρουζίδη 
να έρθετε μαζί μας γιατί την πρότασή σας άλλες τάσεις και ρεύματα θα έλεγαν. 
Γνωρίζετε πολύ καλά όμως ότι αυτό δεν μπορεί να γίνει. Παραγωγικότητα υπάρχει 
αλλά είναι διογκωμένος ο δήμος και λόγω Καπποδίστρια. Αυτό συμβαίνει με όλους 
τους ΟΤΑ γιατί τους εγκατέλειψε το ΥΠΕΣΔΔΑ. Από το 89 και μετά παρακρατούν 
χρήματα χωρίς να μας τα αποδίδουν.  

Για ποια αναπτυξιακή πρόταση να μιλήσουμε στα ανταποδοτικά τέλη; Δεν 
κολλάει παντού η ανάπτυξη, ούτε ο σχεδιασμός όπως κολλά παντού η εφαρμογή 
νόμων και εγκυκλίων. Αυτές είναι οι οδηγίες. Τον πίνακα εσόδων-εξόδων τον 
συνέταξε η υπηρεσία. Φθίνουσα είναι η οικονομική κατάσταση ευρύτερα, όμως την 
αύξηση του 4% των μισθών κάποιος πρέπει να την πληρώσει. Τα αγαθά της 
υπηρεσίας καθ/τας που παρέχει ο δήμος πρέπει να τα ανταποδώσουμε. 

Κε Ορφανίδη, δάκρυ πολύ θα πέφτει εφόσον η οικονομία της πόλης και του 
νομού δεν πάει καλά. Δεν συμφωνώ ότι είναι χαμηλή η παροχή υπηρεσιών τη στιγμή 
που γίνεται μέχρι και δύο φορές ημερησίως η αποκομιδή των σκουπιδιών. Τι να 
κάνουμε; Δεν μπορούμε να πείσουμε τους συμπολίτες μας να βγάζουν μία φορά την 
ημέρα τα σκουπίδια. Πολύ σύντομα όμως ετοιμάζεται ο κανονισμός καθ/τας και θα 
το τολμήσουμε να δώσουμε καλύτερη ποιότητα υπηρεσιών. 

Κε Δελαβερίδη, περίεργη αριθμητική μας αναπτύξατε. Τα έσοδα όπως τα 
υπολογίζει η υπηρεσία είναι 3,350 εκ. και τα έξοδα είναι 3,483 και με απλό 
πολλαπλασιασμό βγαίνει ο μέσος όρος αύξησης που είναι 4%. 



Πρόεδρος :Δευτερομιλίες. 
Κουρουζίδης:Ο Δήμαρχος προσπάθησε να παρερμηνεύσει την τοποθέτησή 

μου. Είπα ιδιωτικοποίηση με την έννοια της δημοπρασίας. Ο νόμος δίνει αυτό το 
δικαίωμα. Κι έτσι, είπα, πιστεύω ότι θα υπάρξει μείωση των τελών. Το εάν είμαι 
αύριο με την παράταξή σας ο Θεός το ξέρει. Γνωρίζω  όμως καλά ότι ο νόμος δίνει 
στους Δήμους το δικαίωμα να κάνουν την επιλογή τους. Δεν με ενδιαφέρει εάν 
πειράζει κάποιους η τοποθέτησή μου. Πάντοτε είχα εδώ τις προσωπικές μου 
τοποθετήσεις. Η επιλογή μου είναι το συμφέρον των δημοτών κι όχι των ολίγων. Δεν 
έχετε το πολιτικό θάρρος να πείτε ότι αυτή η διαδικασία θα είναι πάντοτε υπέρ των 
ολίγων και σε βάρος των πολλών. Είσαστε υπέρ των λίγων κι όχι των πολλών. 

Για την παραγωγικότητα, να σας θυμίσω ότι 2 εργαζόμενοι  έλειπαν από την 
υπηρεσία για αρκετό διάστημα και δεν ξέρω με ποια διαδικασία τους 
επαναπροσλάβατε για να δείξετε καις τους άλλους εργαζόμενους αυτό το καλό 
παράδειγμα. Εάν αυτά είναι συμμάζεμα και νοικοκύρεμα του Δήμου, όπως λέγατε, να 
μου το πείτε. Δεν μπορεί να κάνουμε αυξήσεις κάθε φορά που θα ανεβαίνει ο 
τιμάριθμος. Παλαιότερα είχα διαφωνήσει με αύξηση 15% που εισηγήθηκε η 
παράταξή μου και πρότεινα 3%. 

Ουσουλτζόγλου:Η απάντηση του Δημάρχου ήταν υποτιμητική. Γνωρίζουμε 
πολύ καλά τον υπολογισμό των τελών και πως πρέπει να  βλέπουμε τα πράγματα. 
Είπατε ότι θα βρείτε απ’ αλλού πόρους για επενδύσεις ενώ γνωρίζουμε ότι είναι 
αδύνατον αυτό. Που ψάξατε; Είστε αναντίστοιχοι μ’ αυτά που λέγατε ως 
αντιπολίτευση, προεκλογικά και τώρα. Απάντηση δεν περίμενα σε όσα είπα. Μιλάμε 
διαφορετική γλώσσα, έχουμε διαφορετικούς στόχους, δεν αισιοδοξώ να καταλάβετε 
τι σημαίνει αναπτυξιακή πρόταση και αυτό είναι το δυστύχημα για το Δήμο. 

Ορφανίδης:Ο Δήμαρχος νομίζω ότι δεν κατάλαβε τι εννοώ. Εάν εσείς δεν 
έχετε απαιτήσεις εμείς έχουμε. Θέλουμε ο Δήμος να προσφέρει ποιότητα. Εάν εσείς 
λέτε ότι αυτό είναι μονόδρομος, εμείς θα διαφωνούμε. Εμείς λέμε ότι εάν ήμασταν 
πιο αγωνιστικοί θα μπορούσαμε να πάρουμε τα χρήματα που χρωστά το ΥΠΕΣΔΔΑ. 
Εμείς λέμε ότι θα δικαιολογούσαμε ίσες αυξήσεις εάν η ποιότητα των προσφορών  
των υπηρεσιών ήταν πιο αναβαθμισμένες. Είμαστε ικανοποιημένοι που στις 12.00 
γίνεται αποκομιδή σκουπιδιών; Από τα μέσα αποκομιδής; Από τον φωτισμό; Από τη 
λαϊκή που γίνεται σε κεντρικό δρόμο; Εμείς είπαμε ότι θα προσπαθούσαμε να 
δώσουμε κατευθύνσεις για να αλλάξουν αυτά. Δυστυχώς μέχρι σήμερα δεν το 
βλέπουμε. Για τα δικαιώματα νεκροταφείου, πριν ένα μήνα δώσαμε με δημοπρασία 
την περίφραξη κι εμείς λέμε να αναβαθμίσουμε τις παροχές. 

Αυτοί και άλλοι πολλοί λόγοι μας φέρνουν αντίθετους σ’ αυτό που ζητάτε 
σήμερα. Εάν προσφέρατε αναβάθμιση στη λειτουργία του Δήμου  θα ήταν 
δικαιολογημένο. 

Επιμένω ότι, εάν όχι να μειώσουμε τα τέλη να παραμείνουν ως έχουν. 
Δελαβερίδης:Το 2003 έχουμε 43 εργάτες καθ/τας και το 2004 έχουμε 61. Το 

2003 έχουμε 18 οδηγούς ενώ το 2004 είναι 26 οι οδηγοί. Αυτή η αύξηση των 
υπαλλήλων σημαίνει έξοδα και δικαιολογεί το ποσό των εξόδων. Δεν το είπε όμως 
κανείς γιατί τα έξοδα είναι 3.350 εκ. Δεν χρειαζόμαστε άλλα οχήματα. Μπορούμε να 
τα βγάλουμε εις πέρας. Εάν προσθέσουμε κι άλλους υπαλλήλους θα μπορούσαμε και 
14% αύξηση να προτείνουμε. Πέστε το όμως. 

Δήμαρχος :Κα Ουσουλτζόγλου, κάθε φορά που δεν έχετε επιχειρήματα 
ψάχνετε και βρίσκετε ειρωνείες, υποτιμητική την ομιλία μου κλπ. Μιλούμε για 
ανταποδοτικά τέλη κι όχι για αναπτυξιακή πορεία. Εμείς ήμασταν συνεπείς από το 
1999 και θα είμαστε μέχρι το τέλος της 4ετίας. Εσείς δεν έχετε πρόταση. Άλλα λέει ο 
ένας κι άλλα λέει ο άλλος… 



Πουλασουχίδης:Τι πράγματα είναι αυτά; 
Πρόεδρος :Κε Πουλασουχίδη, αυτό είναι ένα γεγονός που έχει αντιληφθεί ο 

Δήμαρχος. Δεν σας μειώνει κι ούτε σας θίγει. 
Δήμαρχος :Ποια είναι η πρότασή σας; Σύμβουλος αναφέρθηκε στο 

πρόγραμμά μας. Δεν έχετε ενιαία πρόταση. Στην επιτροπή οικονομικών μετέχει και 
σύμβουλός σας ο οποίος συμφώνησε στο 4%. Τη διαφορά των μισθών θα την 
πληρώσουν οι δημότες. Είναι παροχή υπηρεσίας. Δεν μπορεί να ζητάμε βελτίωση 
καθ/τας χωρίς προσωπικό. Από τους 45 εργάτες δουλεύουν οι 25 διότι είναι και οι 
άδειες κανονικές ή ασθενείας. Καλύτερη παροχή υπηρεσίας; Αύξηση του 
προσωπικού. Τι να κάνουμε άλλο; Να μην δοθούν αυξήσεις στους μισθούς; Να δούμε 
την πρότασή σας κε Κουρουζίδη αλλά στον επόμενο προϋπολογισμό. Η αύξηση είναι 
κάτω του πληθωρισμού εάν υπολογίσουμε ότι έχει γίνει να αύξηση εδώ και δύο 
χρόνια. Δεν είναι σίγουρο ότι θα προσληφθεί το προσωπικό που προβλέπουμε. 

Τα έσοδα και έξοδα έγιναν από την υπηρεσία. Εάν είναι λάθος θα κριθούμε 
στον τέλος στον απολογισμό. Συμπλεύστε με την αύξηση αυτή χωρίς να κάνουμε 
αντιπολίτευση για την αντιπολίτευση. Την επόμενη χρονιά θα γίνει η μελέτη  για τα 
Δ.Δ γιατί θεωρώ ότι είναι άδικο ο Βεροιώτης να πληρώνει για το Σέλι, το Σέλι για τη 
Ραχιά κλπ. Ο καθένας να πληρώνει ανάλογα με τα έσοδα, τα έξοδα και την 
παρεχόμενη υπηρεσία. 

Πρόεδρος :Τριτομιλίες. 
Ορφανίδης : ΄Η εγώ βρίσκομαι σ’ άλλο κόσμο ή εσείς. 
Ουσουλτζόγλου:Μιλάμε για αυξήσεις ενώ αλλού πηγαίνει η κουβέντα κι όχι 

από εμάς. Τις πολιτικές των αυξήσεων τις καθορίζει η διοίκηση του Δήμου κι όχι η 
υπηρεσία. 

Αναφερθήκατε στους από εδώ συμβούλους, δεν περιμένω να καταλάβετε τι 
σημαίνει ελευθερία του ατόμου. Εμείς δεν ψηφίζουμε αυξήσεις. Δεν μπορείτε να 
καταλάβετε το λόγο μου. 

Κουρουζίδης:Υπάρχει η πρότασή μου αλλά αποφεύγετε την πολιτική ευθύνη 
ν’αποφασίσετε. Υπάρχουν κι αρκετοί που δεν παίρνουν αυξήσεις και εμείς τους 
χρεώνουμε τον τιμάριθμο. Θα μπορούσαμε να δώσουμε λύσεις και να μη λέμε ότι ο 
νόμος μας δίνει αυτό κλπ. Να κάνετε υπέρβαση. Υπάρχει 50.000 κόσμος κι εμείς 
είμαστε με τους 49.950 ή με τους 50; Πρώτα είμαστε πολιτικό όργανο και την 
πολιτική απόφαση πρέπει να την πάρουμε εμείς. 

Δελαβερίδης:Σχετικά με τη μομφή που είπε ο Δήμαρχος να συνεννοηθούμε 
επιτέλους, εννοώντας την παράταξή μας. Ο καθένας έχει το δικό του πιστεύω και ο 
καθένας μας ψηφίζει για τον εαυτό του. Κι εσείς το 2001 ψηφίσατε την αύξηση των 
τελών ενώ ο κ. Γεωργιάδης δεν την ψήφισε. Σταματήστε αυτά. Επειδή είπατε ότι ίσως 
η υπηρεσία να έκανε λάθος στα έξοδα προτείνω την αναβολή του θέματος για να το 
δούμε πάλι. 

Δήμαρχος:Κε Κουρουζίδη, είμαστε αντίθετοι με την ιδιωτικοποίηση της 
υπηρεσίας καθ/τας και θα λέμε πάντα αύξηση σύμφωνα με τον τιμάριθμο. Εσείς 
αλλάζετε κάθε φορά θέση. Πέρσι είπατε για 20% μείωση και φέτος λέτε 
ιδιωτικοποίηση. 

Δεν είπα ότι έκανε λάθος η υπηρεσία, είπε ότι έκανε πρόβλεψη. Μπορεί  να 
πέσει έξω. Προϋπολογισμό κάνουμε. 

Δεν συμφωνώ με την πρόταση αναβολής γιατί το θέμα επείγει. 
Πρόεδρος :Μετά την τοποθέτηση του Δημάρχου επιμένετε για αναβολή κε 

Δελαβερίδη; 
Δελαβερίδης:Επιμένω γιατί το νούμερο των εξόδων είναι εντελώς αυθαίρετο 

και απέχει πολύ από το περσινό νούμερο. 



Πρόεδρος:Συμφωνεί το σώμα με την αναβολή του θέματος; 
 Υπέρ ψήφισαν 2 σύμβουλοι: (Ι. Κουρουζίδης, Α. Δελαβερίδης). 
 Κατά ψήφισαν 20 σύμβουλοι: (Χ. Γεωργιάδης, Α. Γκαμπέσης, Β. 
Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ν. Κεχαγιόγλου, Ε. Δημούλα – Πετρίδη, Ε. 
Γουναράς, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσιαμήτρου – Καραχατζή, Θ. Σιδηρόπουλος, Γ. 
Τροχόπουλος, Μ. Σακαλής, Χ. Φουρνιάδης, Χ. Ντόβας, Β. Ρήσσου, Κ. Χιονίδης, Γ. 
Μιχαηλίδης, Σ. Μηλιόπουλος, Α. Παπαστεργίου, Γ. Ορφανίδης). 
 Λευκή ψήφο έδωσαν 3 σύμβουλοι: (Χ. Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Δ. 
Δάσκαλος,  Κ. Πουλασουχίδης). 

  Πρόεδρος: Κατά Πλειοψηφία συζητείται τώρα. 
  Πουλασουχίδης:Ζητώ το λόγο για αιτιολόγηση ψήφου. 
 Πρόεδρος :Δεν προβλέπεται από τον ΔΚΚ και τον κανονισμό του Δ.Σ. 
 Υπάρχουν η πρόταση του κ. Κουρουζίδη για ιδιωτικοποίηση… 
 Κουρουζίδης :Πρότεινα να δοθεί με δημοπρασία η αποκομιδή απορριμμάτων. 

Δεν είπα να γίνει ιδιωτική η υπηρεσία καθ/τας. 
 Επαναλαμβάνω, να δημοπρατηθεί  το έργο που παρέχει η υπηρεσία καθ/τας σε 

τομείς που δεν μπορεί να ανταποκριθεί λόγω της μείωσης προσωπικού. 
 Πρόεδρος :Υπάρχει η πρόταση του κ. Κουρουζίδη, η πρόταση της κας 

Ουσουλτζόγλου για καμία αύξηση που  συνεπικουρεί και ο κ. Ορφανίδης και η 
εισήγηση της επιτροπής οικονομικών του Δ.Σ. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Ι. Κουρουζίδη; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισε ο σύμβουλος Ι. Κουρουζίδης. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την πρόταση της κας Χ. Ουσουλτζόγλου; 

Υπέρ της πρότασης αυτής ψήφισαν 8 σύμβουλοι: 
Χ. Ουσουλτζόγλου – Γεωργιάδου, Ι. Κουρουζίδης, Δ. Δάσκαλος,  Γ. Μιχαηλίδης, Σ. 
Μηλιόπουλος, Α. Παπαστεργίου, Κ. Πουλασουχίδης, Γ. Ορφανίδης. 
 Πρόεδρος: Ποιοι συμφωνούν με την εισήγηση της επιτροπής οικονομικών; 

Υπέρ ψήφισαν 16 σύμβουλοι: 
Χ. Γεωργιάδης, Α. Γκαμπέσης, Β. Γιαννουλάκης, Σ. Παναγιωτίδης, Ν. Κεχαγιόγλου, Ε. 
Δημούλα – Πετρίδη, Ε. Γουναράς, Ι. Ακριβόπουλος, Μ. Τσιαμήτρου – Καραχατζή, Θ. 
Σιδηρόπουλος, Γ. Τροχόπουλος, Μ. Σακαλής, Χ. Φουρνιάδης, Χ. Ντόβας, Β. Ρήσσου, 
Κ. Χιονίδης. 

Ο Δημαρχιακός Πάρεδρος ψήφισε την εισήγηση της επιτροπής οικονομικών. 
 Ο κ. Α. Δελαβερίδης αποχώρησε πριν αρχίσει η ψηφοφορία. 
 Το Δ.Σ. μετά διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Το από 1-10-2003 εισηγητικό σημείωμα του αντιδημάρχου Β. Γιαννουλάκη. 
2.- Την με αριθ. 576/2002 προγενέστερη απόφασή του με την οποία καθορίστηκαν οι 
συντελεστές των τελών καθ/τας – φωτισμού. 
3.- Ότι τα έσοδα των υπηρεσιών καθ/τας και φωτισμού για το έτος 2004 θα ανέλθουν 
στο ποσό των 3.350.000,00 € και τα έξοδα στο ποσό των 3.483.500,00 ευρώ. 
4.- Την από 13-10-2003 εισήγηση της επιτροπής οικονομικών  του Δ.Σ. 
5.- Την ανάγκη αναπροσαρμογής των τελών καθ/τας και φωτισμού για τον 
ισοσκελισμό εσόδων - εξόδων της υπηρεσίας καθ/τας. 
6.- Ότι ο Δήμος παρέχει υπηρεσία καθ/τας όχι μόνο στα ακίνητα εντός σχεδίου πόλης 
αλλά και στα ακίνητα που βρίσκονται στις εκτός σχεδίου πόλης περιοχές και εντός 
των διοικητικών ορίων του ενιαίου Δήμου. 
7.- Τις απόψεις και προτάσεις του Δημάρχου και των δημ. συμβούλων. 
8.- Το αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 



9.- Τις διατάξεις του άρθρου 1 (παρ. 12) του  Ν. 25/75, του άρθρου 17 του Ν.1080/80, 
του άρθρου 25 (παρ. 12 & 14) του Ν. 1828/89 όπως αυτές τροπ/θηκαν με το αρ. 11 
(παρ. 16) του Ν. 2503/97 και του Ν. 2539/97. 
 

Αποφασίζει Κατά Πλειοψηφία 
  
 Α) Εγκρίνει την αναπροσαρμογή του τέλους καθ/τας και φωτισμού έπ’ αυτών 
που ισχύουν το 2003. 
 Β) Καθορίζει τους συντελεστές των τελών καθ/τας και φωτισμού Δήμου 
Βέροιας για το έτος 2004, ανά Δημοτικό Διαμέρισμα, ως εξής: 
1.- Για το Δημοτικό Διαμέρισμα Βέροιας: 
Ι. Κατηγορία οικιακής χρήσης:  
α) Για τους χώρους που χρησιμοποιούνται για κατοικία ή εγκατάσταση 
φιλανθρωπικών ή νοσηλευτικών ιδρυμάτων δημοσίου ή ιδιωτικού δικαίου στους  
οποίους δεν συμπεριλαμβάνονται οι ιδιωτικές  κλινικές,  
β) Για τους μη στεγασμένους χώρους ακινήτων που χρησιμοποιούνται για άσκηση 
επαγγέλματος καθώς και για τις  κατοικίες που κατοικούνται εποχιακά,  
γ) Για τους στάβλους, 
δ) Για τους  σταθμούς αυτοκινήτων (πάρκινκ), 
από 1,15 σε 1,19 € το τ.μ. και 
ε) Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης μέχρι του ορίου των 6.000 τ.μ. από 1,15 σε 
1,19 € το τ.μ. και για το πέραν του ορίου των 6.000 τ.μ. από 1,21 σε 1,25 € το τ.μ. 
ΙΙ. Κατηγορία γενικής χρήσης:  
Για τους λοιπούς χώρους άλλης χρήσης από 2,94 σε 3,05 € το τ.μ. 
ΙΙΙ. Κατηγορία χρήσης υπερκαταστημάτων τροφίμων:  
α) Για τα πολυκαταστήματα τροφίμων μέχρι των 150 τ.μ. από 2,94 σε 3,05 € το τ.μ.  
β) Για τα  πολυκαταστήματα τροφίμων πέραν των 150 τ.μ. με τέλος 2 ½ φορές το 
εκάστοτε τέλος της κατηγορίας γενικής χρήσης, δηλ. σε 7,60 € το τ.μ.  
2.- Για τα Δημοτικά Διαμερίσματα, ως εξής: 
Ι) Γεωργιανών, Καστανέας, Κάτω Βερμίου, Ράχης και Τριποτάμου. 
α) Για την κατηγορία οικιακής χρήσης από 1,09 σε 1,13 € το τ.μ. 
β) Για την κατηγορία γενικής χρήσης από 1,27 σε 1,32 € το τ.μ. 
ΙΙ) Κουμαριάς, Αγίας Βαρβάρας, Άμμου και Ασωμάτων. 
α) Για την κατηγορία οικιακής χρήσης από 0,67 σε 0,70 € το τ.μ. 
β) Για την κατηγορία γενικής χρήσης από 0,79 σε 0,82 € το τ.μ. 
 Οι παραπάνω συντελεστές ισχύουν και για ακίνητα που βρίσκονται σε εκτός 
σχεδίου πόλης περιοχές και για τους χώρους που στερούνται ηλεκτρικής 
εγκατάστασης. 
 Η ισχύς της παρούσας αρχίζει από 1-1-2004. 



 
Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό   614/ 2003 

.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 
O  ΠΡΟΕΔΡΟΣ  ΤΑ  ΜΕΛΗ   

 Χ. Γεωργιάδης Χ. Ουσουλτζόγλου-Γεωργιάδου 
 Α. Γκαμπέσης Ι. Κουρουζίδης 

 Β. Γιαννουλάκης Μ. Γαβρίδης 
ΙΩΑΝΝΗΣ  ΑΚΡΙΒΟΠΟΥΛΟΣ Σ.  Παναγιωτίδης Δ. Δάσκαλος 

 Ι. Καλαϊτζίδης Α. Δελαβερίδης 
 Ν. Κεχαγιόγλου Γ. Μιχαηλίδης 
 Ε. Δημούλα-Πετρίδη Σ. Μηλιόπουλος 

Ο ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ Μ. Τσαμήτρου-Καραχατζή Α. Παπαστεργίου 
 Θ.  Σιδηρόπουλος Κ. Πουλασουχίδης 
 Γ. Τροχόπουλος Η. Σοφιανίδης 

ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ  ΓΟΥΝΑΡΑΣ Μ. Σακαλής Γ. Ορφανίδης 
 Χ. Φουρνιάδης   
 Χ. Ντόβας   
 Σ. Κρομμύδας   
 Β. Ρήσσου   
 Κ. Χιονίδης   
     

  ΔΗΜΑΡΧ. ΠΑΡΕΔΡΟΙ   
 Κ. Μιχαηλίδης   
 Π. Ποταμόπουλος   

 
Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  30-10-2003 

Ο Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΡΗΣΤΟΣ  ΣΚΟΥΜΠΟΠΟΥΛΟΣ 
  
 


